
Bosna i Hercegovina 

Federacija Bosne i Hercegovine 

Hercegovačko – neretvanska županija     

- OPĆINSKO VIJEĆE ČITLUK – 

 

IZVADAK IZ ZAPISNIKA 
sa 30. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk 

 

 
Sjednica Općinskog vijeća Čitluk (u daljnjem tekstu: Vijeće) je održana dana 25. rujna 2023. godine u Hotelu 

Brotnjo u Čitluku sa početkom u 1110 sati. Sjednicu je otvorio i istom predsjedavao Predrag Smoljan, 

Predsjednik Vijeća. 
 

Gospodin Smoljan je pozdravio sve nazočne vijećnike i tajnika Vijeća Ivu Bevandu, Općinskog načelnika 

Marina Radišića i njegove suradnike, Javnu pravobraniteljicu Općine Čitluk Mladenku Stojić, ravnatelje 

osnovnih škola koji nazoče današnjoj sjednici te predstavnike medija. Predsjednik Vijeća je nazočne informirao 

o pripremama za sjednicu Vijeća te o održanim sjednicama Kolegija Vijeća i Odbora za Statut, Poslovnik i 

propise.  
 

Tajnik Vijeća Ivo Bevanda je uradio prozivku vijećnika. Konstatirano je kako sjednici nazoči 16 od ukupno 25 

vijećnika.  

Prozivci nisu nazočili Božana Bevanda, Luca Bajkuša, Ilijana Sušac, Bernarda Primorac, Antonio Sivrić, 

Tomislav Glamuzina (obavijestili Predsjednika i Tajnika Vijeća o nedolasku na sjednicu i o razlozima 

spriječenosti), Goran Božić, Pero Barbarić i Darko Primorac. 
 

Predsjednik Vijeća je predložio dnevni red naveden u sazivu današnje sjednice. Rasprava je otvorena. 

Predloženi dnevni red dat je na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Ad.1. Usvajanje Izvatka iz Zapisnika sa 29. redovite sjednice Općinskog vijeća Čitluk; 
 

Nije bilo primjedbi na Zapisnik. Sukladno članku 86. Poslovnika o radu Vijeća, Zapisnik na koji nisu stavljene 

primjedbe smatra se usvojenim. Zaključena je prva točka dnevnog reda. 
 

Ad.2. Pitanja vijećnika;  
 

Na današnjoj sjednici vijećnici nisu postavljali vijećnička pitanja. Zaključena je druga točka dnevnog reda. 
 

Ad.3. Razmatranje Informacije o radu za 2022. godinu Osnovne škole Bijakovići u Bijakovićima; 
 

Informaciju je prezentirao Ivan Ostojić, ravnatelj. Otvorena je rasprava.  
 

Ilija Šego je zatražio informaciju ravnatelja po pitanju poslovnog prostora, koji je u sklopu školskog prostora, a 

u kojemu se već dulje vrijeme ne obavlja nikakva djelatnost. Ivan Ostojić odgovara kako raniji korisnik 

prostora nije izmirivao ugovorne obveze te je pokrenut sudski postupak. Od 01. siječnja u prostoru se ne 

obavlja nikakva djelatnost te će tako ostati do okončanja navedenog sudskog postupka. 
 

Drago Vasilj pita jesu li ravnatelj i osoblje razmišljali o uvođenju obveznog dress codde-a u školi. Komentira 

česte rasprave u sredstvima javnog informiranja na navedenu temu. Ivan Ostojić podsjeća na raniji pilot projekt 

koji je zaustavljen u vrijeme pandemije. Informira o osnovnim odrednicama kućnog reda te o pripremljenim 

izmjenama i dopunama istog a koje će se naći na dnevnom redu sljedeće sjednice Školskog odbora. Zaključena 

je rasprava. Zaključena je treća točka dnevnog reda. 
 

Ad.4. Razmatranje Informacije o radu za 2022. godinu Osnovne škole Čerin u Čerinu; 
 

Informaciju je prezentirao Pero Petrušić, ravnatelj. Otvorena je rasprava.  
 

Drago Pehar pohvaljuje aktivnosti ravnatelja sa posebnim naglaskom na one vezane uz kratkometražni film 

„Nada“ a za kojega ističe da je puno učinio na promociji Brotnja. Vijećnik Pehar pokazatelje vezane za broj 

učenika u školi ocjenjuje katastrofalnim, uz komentar kako od 2013. godine, kada smo imali duplo veći broj 

učenika, nije prošlo pedeset ili sto godina. Dodaje kako se postavlja pitanje hoćemo li školu ostaviti nekim 

Nepalcima, uz apel na sve nazočne da daju svoj puni doprinos poboljšanju situacije.   
 

Jure Džida smatra kako su podaci vezani za pad broja učenika katastrofalni. Zaključena je rasprava. Zaključena 

je četvrta točka dnevnog reda. 
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Ad.5. Razmatranje Informacije o radu za 2022. godinu Osnovne glazbene škole Brotnjo u Čitluku;   
 

Informaciju je prezentirao Jure Sušac, ravnatelj. Otvorena je rasprava. 
 

Dragan Kozina pita ravnatelja ima li Osnovna glazbena škola Brotnjo što ponuditi javno broćanskoj publici, uz 

opasku  kako mu se čini da se glazbena škola slabo vidi na manifestacijama poput Dana berbe grožđa, Dana 

općine Čitluk i ostalih. Jure Sušac odgovara kako glazbena škola zasigurno ima što pokazati te navodi da je 

škola partner Matice hrvatske.   
 

Predrag Smoljan podsjeća da je šest godina na čelu Organizacijskog odbora manifestacije „Dani berbe grožđa“. 

Naglašava da su članovi Osnovne glazbene škole sudjelovali u svim manifestacijama. Dodaje kako je gotovo 

isti slučaj i sa Danom općine Čitluk, gdje je Osnovna glazbena škola sudjelovala svaki put izuzev prošle 

godine. Gospodin Smoljan podsjeća da je glazbena škola ove godine sudjelovala u danima berbe grožđa kroz 

svoj nastup na promociji knjige predstavljene u Podrumima „Andrija“ na Paoči. Zaključena je rasprava. 

Zaključena je peta točka dnevnog reda. 
 

Ad. 6. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za gospodarstvo; 
 

Prijedloge  je obrazložila Jasna Karačić, Pomoćnica Općinskog načelnika. 
 

Sjednicu je, uz prethodnu najavu, napustila vijećnica Vlatka Martinović. Nazočno je 15 vijećnika. 
 

Prijedlog odluke kojom Općinsko vijeće Čitluk daje suglasnost Ministarstvu poljoprivrede, šumarstva i 

vodoprivrede HNŽ/K da može nastaviti postupak po zahtjevu za prijenos koncesije sa koncesionara Mate 

Pehara iz Gradnića na novog koncesionara - Podrumi „Andrija“ d.o.o. Paoča Čitluk; 
 

Otvorena je rasprava. 
 

Dragan Kozina pita hoćemo li dopustiti da se predmetna koncesija izmijeni na način kao jedan ranija pa da 

umjesto smilja i vinograda na tom terenu dobijemo solarne elektrane. Jasna Karačić odgovara kako će o tome 

svakako odlučiti vijećnici. Informira nazočne o aktima nadležnog ministarstva te o suglasnosti korisnika 

koncesije na susjednoj parceli. Dragan Kozina pojašnjava da pita postoji li mogućnost da danas izglasamo 

koncesiju za sadnju poljoprivrednih kultura a da na kraju tu budu postavljeni solarni paneli. Jasna Karačić 

odgovara kako fotonaponske elektrane moraju biti na građevinskom zemljištu a da je preduvjet za 

poljoprivrednu koncesiju da zemljište bude u Programu gospodarenja. Dragan Kozina podsjeća kako je 

nedavno bio slučaj da je Županija prenamijenila poljoprivredno zemljište u građevinsko a na kojemu su danas 

solari. Komentira kako gospođa Karačić očito ne može odgovoriti na njegovo pitanje te poručuje da se ne trudi. 

Jasna Karačić podsjeća da je jedan od preduvjeta za postavljenje solara urbanistička suglasnost koju izdaje 

Općina. 
 

Mario Milićević sugerira da se prilikom davanja uvodnih napomena ne čita cijeli prijedlog. Podsjeća da 

vijećnici prije sjednice dobivaju prijedlog sa obrazloženjem te poziva da se uvodne napomene koriste za neka 

eventualna dodatna pojašnjenja a koja nisu obuhvaćena obrazloženjem. Zaključena je rasprava. Prijedlog 

odluke je dat na glasovanje te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o stavljanju izvan snage Odluke o pristupanju dodjeli koncesije na osnovu samoinicijativne 

ponude na poljoprivrednom zemljištu u državnom vlasništvu i Odluke o dodjeli koncesije za korištenje 

poljoprivrednog zemljišta u državnom vlasništvu  na području općine Čitluk, kojim je Milenku Vasilju iz 

Međugorja, općina Čitluk dodijeljena koncesija na poljoprivredno zemljište u državnoj svojini; 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te 

je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o stavljanju izvan snage Odluke o pristupanju dodjeli koncesije na osnovu samoinicijativne 

ponude na poljoprivrednom zemljištu u državnom vlasništvu i  Odluke o dodjeli koncesije za korištenje 

poljoprivrednog zemljišta u državnom vlasništvu  na području općine Čitluk, kojim je Marku Barbariću iz 

Dragićine, općina Čitluk dodijeljena koncesija na poljoprivredno zemljište u državnoj svojini; 
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Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te 

je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog zaključka kojim Općinsko vijeće Čitluk daje suglasnost gospodarskom društvu Majsko sunce d.o.o. 

Čitluk, za dodjelu koncesije za postrojenja fotonaponskih elektrana; 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te 

je usvojen jednoglasno. Zaključena je šesta točka dnevnog reda.  
 

Ad.7. Prijedlozi za rješavanje pitanja ispred Općinske službe za prostorno uređenje, imovinsko – pravne 

poslove i katastar zemljišta; 
 

Prijedloge je obrazložio Franimir Pervan, Pomoćnik Općinskog načelnika. 

 

Prijedlog odluke o osnivanju prava građenja na neizgrađenom građevnom zemljištu u vlasništvu općine 

Čitluk na području K.O. Vionica; 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te 

je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog odluke o načinu i uvjetima raspolaganja nekretnina u vlasništvu općine Čitluk neposrednom 

pogodbom kojom se nekretnina daje na prodaju neposrednom pogodbom Tomislavu (Ivana) Bošnjak iz 

Služnja i Karlu (Ivana) Bošnjak iz Služnja radi oblikovanja (proširenja) građevne parcele; 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog odluke je dat na glasovanje te 

je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog rješenja kojim se utvrđuje pravo vlasništva u korist Franje (Marka) Galić iz Blatnice; 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog rješenja je dat na glasovanje 

te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog rješenja kojim se utvrđuje pravo vlasništva u korist Ivana (Cvitana) Džida iz G.V. Ograđenika; 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog rješenja je dat na glasovanje 

te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog rješenja kojim se utvrđuje pravo vlasništva u korist Ivanke (Blage) Šaravanja iz Međugorja; 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog rješenja je dat na glasovanje 

te je usvojen jednoglasno. 
 

Prijedlog rješenja kojim se utvrđuje pravo vlasništva u korist Željka (Jure) Ljolje iz Blizanaca; 
 

Otvorena je rasprava. Nije bilo prijava za raspravu te je ista zaključena. Prijedlog rješenja je dat na glasovanje 

te je usvojen jednoglasno. Zaključena je sedma točka dnevnog reda 
 

Ad.8. Razno;   
 

Drago Vasilj se osvrće na pitanje naplaćivanja roba i usluga na području Međugorja. Podsjeća na zakonske 

odredbe po kojima je na području Bosne i Hercegovine jedino sredstvo plaćanja konvertibilna marka. Ukazuje 

na velike količine novca u stranim valutama a koje su u opticaju na području Međugorja. Dodaje kako na 

području Međugorja nema niti jedne banke ili službene mjenjačnice. Najbliža poslovnica banke nalazi se na 

Tromeđi. Ističe kako su inspekcije nemilosrdne po tome pitanju, uz komentar kako često dolaze u Međugorje sa 

namjerom kažnjavanja i naplate što većeg iznosa kazni te se time kasnije hvale u medijima. Komentira kako se 

onda kasnije pojavljuju komentari tipa kako u Međugorju nitko nema fiskalnu kasu a što nije niti približno 

istini. Vijećnik Vasilj ističe kako je često u Sarajevu te je rijetko imao prigodu da mu se izda fiskalni račun u 

ugostiteljskom objektu. Ističe da bi rijetko koji ugostitelj u Međugorju imao promet od 100 KM kada bi se 

pridržavao zakonskih odredbi i uslugu naplaćivao u službenoj valuti. Osvrće se na Republiku Hrvatsku koja je 

prilikom prelaska na novčanicu euro, omogućila plaćanje u eurima i kunama. Dodaje kako nije siguran ali da 

misli da u Neumu postoji mogućnost plaćanja u stranim valutama. Pita što nama preostaje, uz napomenu kako 

kazne idu do iznosa od 3 000 KM. Predlaže da Općina Čitluk, u suradnji sa Mostarom i Neumom, pokrene 

inicijativu sa ciljem omogućavanja plaćanja u turističkim središtima valutom euro. Uzima za primjer JP 
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Autoceste FBiH koje je istaknulo obavijesti po kojima su plaćanja moguća putem valuta euro i KM te putem 

kartičnog plaćanja.  
 

 

Zaključena je osma točka dnevnog reda. 

Zaključena je 30. redovita sjednica. 
 

Sjednica je završena u 1210sati.   

Sjednica je tonski snimana. 

 

 

 

      Tajnik Vijeća:                                                                                             Predsjednik Vijeća: 

__________________                                                                                 ____________________ 

 Ivo Bevanda, dipl. iur.                                                                                 Predrag Smoljan, dipl.oec. 


